
  

 
 

   

 

29.11.2023 Töörühma koosoleku memo  

 

Osalesid: Liina Savolainen, Katre Vendel, Kristi Laving, Kristlin Nagel, Pirjo Salvet, Miia Mänd , 

Marelle Lausmaa. 

Puudus: Mari Kauber 

Päevakord: 

1. Tagasiside 23.11 toimunud SF4C Viimsi koolide kohtumisele 

2. Mõtted, tagasiside Pronkstaseme saavutamisele 

3. Kooli jõululaadal osalemine 

4. Jooksvad teemad 

 

1. Tagasiside 23.11 toimunud SF4C Viimsi koolide kohtumisele 

Viimsi raamatukogus said kokku Viimsi haridusasutuste töörühmade esindajad (Viimsi kool, 

Haabneeme kool, Prangli kool, MLA, puudus Püünsi). Kõik koolid jagasid oma tegevusi, mida tehtud 

on ja mida plaanitakse teha. Viimsi haridusasutused on samal lainel - töörühmad loodud, 

tegevuskavad kinnitatud ja vaikselt ka tegevusi ellu viimas. Liina ja Kristi tõi välja mõned mõtted, mis 

meelde jäid teistelt koolidelt: 

- Küsida lastelt toidu kohta arvamust, et mis neile meeldib, mis mitte (Liina kommentaar: 

MLAs hindavad lapsed nädala jooksul hommikusööki, lõunat ja oodet, andes hindeid ja kui 

kolme toidukorra lemmikud valitud, siis ühel päeval pakutakse kõiki neid.) 

- Talude külastus. Minna klassiga kuhugi tallu, et näha, kust toit tuleb. 

- Maitsetaimed söökla laudadele. Kuna kõiki asutusi kõnetas maitsetaimede kasvatamine, siis 

tekkis mõte, et saaks teha ühise maitsetaimede pottide, mulla ja seemnete ostmise ning 

meie saaksime potid tõsta koolisöökla laudadele, mis selleks piisavalt laiad on. 

- Menüü nähtavamaks. Hetkel on menüü väljaprint must-valge ja suhteliselt väikses kirjas 

koolisööklas. Mõttena võiks see olla nähtavam ja kuidagi pilkupüüdvam nt koolimaja peal, et 

lapsed näeksid kohe, mis söögiks on ja see kutsuks neid sööklasse pöörduma. 

- Külmkapi ülevaade. Viimsi kool on ühe projektipäeva raames jätnud õpilastele koduseks 

tööks oma külmkapi ülevaate tegemise - ülevaade, mis sul külmkapis on, kaua need tooted 

säilivad ja mida need tooted sisaldavad (ülesanded varieerusid klassiastmeti). 

Mõtteid sai vahetatud ühise pannkoogi küpsetamise osas ja tundus, et see mõte ka teistele meeldis. 

Samuti leiti, et võiks õpilasi kaasata ka nt koolidevaheliste viktoriinide või ühiste töötubadega, et ka 

omavahel saaks tuttavamaks ning toimuks õpilastel ka mõttevahetusi toidu teemadel. 



  

 
 

   

 

Ülevaades Viinis toimunud SchoolFood4Change aastakoosolekule tõdeti, et riigid on väga erinevates 

kohtades selle projektiga – kes alustamas, kes juba väga palju teinud. Väga sügava mulje jättis keset 

Viini olev aed, kus kasvatati maitserohelist ja muud. Suund on taimsele toidule. Paari sõnaga räägiti 

ja näidati pilte ka Itaalias toimunud kokkade koolitusel, kuhu Eestist läks 2 kokkade õpetajat (tehti 

hange ja valituks osutus Viimsi poolt Tartu Rakenduslikus Kolledžis toimetav kokk-õpetaja), et nad 

saaksid oma teadmisi jagada ka meie toitlustaja kokkadele.  

2. Mõtted, tagasiside Pronkstaseme saavutamisele   

Enamik töörühma liikmeid tutvunud nende tingimustega ja leiti, et midagi ülematut see kevadel 

täitmiseks ei ole – oleme paljude asjadega juba alustanud. Kuid mõned teemad, millele võiksime 

rohkem mõelda: 

- Õpilaste kaasamine. Hetkel sellist otseselt suunatud tegevust koos lastega ei ole toimunud, 

kuid kindlasti saame neid kaasata nii kooli toitu hindama, valima oma lemmikuid. Võiks 

proovida ka Tallinna koolis proovitud ära visatud toidu seiret - õpilased küsivad neilt, kes 

viskavad toitu solki, et mis põhjusel seda tehakse ning märgivad anonüümselt kirja, kas 

põhjuseks oli see, et liiga palju oli toitu ette tõstetud ja ei jõudnud ära süüa või see, et 

õpilane ei söö seda toitu (ka kodus) või see, et talle ei maitsenud tänane toit, muidu seda 

sööks. Siis tekib väike ülevaade, et mis on toidu ära viskamise põhjus ja saaks lähtuvalt 

sellest infost toimetama hakata ja järgnevaid tegevusi planeerida. Võiks planeerida nt 

jaanuarist. Ning siis saaksime juba linnukese märkida toidujäätmetega tegelemise teema 

alla, mis samuti Pronkstaseme küsimustikus välja toodud on. 

- Sööklas peaksid toimuva tegevused. Siin saab koostööd teha toitlustajaga, et millised on ka 

nende plaanid või pakuvad välja tegevusi. 

- Kommunikatsioon. Oma tegevusi, mõtteid rohkem jagama nii kooliperele kui avalikult läbi 

kooli ja valla FB. 

- Juhend, suunis toidukarpide osas õpilastele. Arutelu käigus sai otsustatud, et Pirjo koostöös 

Katri Merisaluga mõtleb sellele teemale, et milline selline hea ja mitte väga pikk juhend olla 

võiks ning panevad selle kokku. Aitäh!      Liina küsib omalt poolt toitumisterapeutilt, kas 

toimunud koolituse esitlust võib ka jagada lapsevanematele. Koolituse tagasiside – hetkel ei 

ole keegi seda andnud. 

Lisaks tuli Marellelt ettepanek teha koostööd Randvere Noortetoaga ja Liina küsib 1.-5. klasside + 

HEV klassijuhatajatelt, kellel huvi idusid kasvatada, et jõuaks enne jõuluvaheaega juba esimesed idud 

idanema panna. 

3. Kooli jõululaadal osalemine   

Osaleme kooli jõululaadal 12.12 ja broneerime 3m müügilauda (Miia broneerib). Pakume soolaseid 

ja ka veidi magusaid tervislikke ampse, pakume teed, morssi. Igaüks toob midagi lauale müügiks, 

Miia ja Marelle püüavad olla kohal 16.30 paiku, et meie laud valmis seada ja püüame vahetustega 

kõik leti taga olla. Laat avatud 17.00-20.30, kuid eks peale viimaseid etteasteid kell 20.05 hakkab 

rahvas juba laiali minema, seega saame kl 20.30ks müügi ka lõpetada. 

Marelle – toob võileivatordi, kirstimahla, millest morssi teha ja on võimalusel müügilauda valmis 

sättimas 



  

 
 

   

 

Pirjo - šokolaaditordid erilise touchiga 

Kristlin – kartulisalat (paneme enne laada algust kohapeal tassidesse) 

Miia – soolased muffinid, salvrätid, paberkotid, tuleb ka enne laada avamist müügilauda sättima 

Katre – soolane quiche, kodunduse klassist termos tee jaoks, tassid, teelusikad, väikseid taldrikuid 

Liina – mingi soolane amps (nt hummus porgandi, kurgi pulkadega), tee jaoks külmutatud 

piparmünti. Küsib vallast projekti postreid, voldikuid, disainib retseptide postri ja hinnasildid.  

Kristi ja Mari toovad ka kindlasti midagi. 

NB! 8. detsembriks palun saata Liinale retseptid toitudest, mida tood – panen need ühele plakatile, 

et huvilised saavad neid sealt enda tarbeks pildistada. 

4. Jooksvad küsimused 

Liina hakkab koguma sisendit, mida meie koolist võiks kooli toitlustaja hankesse minna.  

Siin on lingid avalikele hangetele, et kel huvi, saab tutvuda, mida hangetesse pannakse: 

https://riigihanked.riik.ee/rhr-web/#/search (otsida toitlustusteenust ja nt Viljandi, 

Siin on ka link nt Saue hankele: https://riigihanked.riik.ee/rhr-

web/#/procurement/5227960/general-info 

Liina jagab kohe kui saab Viimsi toitlustuse hanke komisjoni koosoleku memo, et olla ühes 

inforuumis, mida on juba soovitud hankesse panna ja mis oleks oluline. Lähtuda tuleb ka 

Sotsiaalministeeriumi poolt välja antud Tervisekaitsenõuded toitlustamisele koolieelses 

lasteasutuses ja koolis  https://www.riigiteataja.ee/akt/120042012008  

Järgmine koosolek toimub 15. jaanuaril kell 16.00 
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